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Onderwerp 

Reactie in 1e termijn door het college op de algemene beschouwingen 2020 

 

Kennisnemen van 

De reactie van het college op de algemene beschouwingen 2020 

 

 

Inleiding 

Op 24 september jl. heeft het college Programmabegroting 2020-2023 aangeboden ter beoordeling en 

vaststelling door de raad. De Programmabegroting 2020 is een financieel gezonde basis om het 

herindelingsproces met Landerd verder vorm te geven.  

 

We danken de positieve inbreng van de gemeenteraad op de Programmabegroting via de algemene 

beschouwingen. Hierbij de reactie van het college op uw beschouwingen. 

 

  

 

Kernboodschap 

De reactie van ons college op uw inbreng via de algemene beschouwingen op de Programmabegroting 

2020 ‘Uden investeert in de toekomst’ 
 

Beste leden van de gemeenteraad, 

Dank voor uw inbreng via de algemene beschouwingen. Uw beschouwingen zijn mild-kritisch van aard. 

In grote lijnen bevestigen de meeste beschouwingen dat ons college de juiste keuzes maakt en 

voorstellen doet bij de diverse thema's. Ook worden aanbevelingen gedaan, die we graag betrekken bij 

de verdere voorbereiding van beleid. De financiële voorstellen worden eveneens gesteund door de 

meeste fracties. Voor het eerst in twaalf jaar moeten we voorstellen doen voor een lichte verhoging van 

de lasten. Wij begrijpen dat een aantal fracties dat liever anders had gezien. Dat geldt ook voor ons 

college. Maar we worden bijvoorbeeld geconfronteerd met toenemende kosten van Jeugdzorg, 

waarvoor we door het Rijk onvoldoende gecompenseerd worden. Ook zijn we van mening dat 

bezuinigingen in het sociale domein, op ons voorzieningenniveau en verdere bezuiniging op de 

ambtelijke organisatie niet wenselijk zijn.  

Onderstaand voorzien wij uw beschouwingen per programma van een inhoudelijke reactie.  
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Programma 1. Veiligheid 

 

Veiligheid 

Nagenoeg alle fracties stellen in hun beschouwingen het onderwerp ‘veiligheid’ vanuit verschillende 
invalshoeken aan de orde. Waar de één veiligheid benadert vanuit het straatbeeld en de criminaliteit, 

gaat de ander juist in op sociale veiligheid en weer een ander bespreekt het onderwerp vanuit de 

optiek van de ‘opbrengsten’ van de veiligheidsregio. Wij delen de mening van de fracties van Jong Uden 

en UdenPlus dat een (sociaal) veilige woon- en leefomgeving van groot belang is. De fractie van 

UdenPlus is van mening dat samenwerking tussen professionele instanties, waaronder Area, en 

buurtbewoners, die ondermeer tot doel heeft de beleving van sociale onveiligheid weg te nemen, 

gefaciliteerd moet worden. Ook kan volgens deze fractie de zichtbaarheid van politie, met name van 

wijkagenten, worden geïntensiveerd. In reactie daarop geven wij aan dat de samenwerking tussen de 

professionele organisaties ook nu al volop door de gemeente gefaciliteerd wordt. Wij denken mee over 

veiligheid en investeren, ook in menskracht, waar dat nodig is. Veel acties vinden in samenwerking 

plaats met onder andere Area, Compass, maatschappelijk middenveld en gebiedsplatforms. Het 

netwerk van voorzieningen is weer een voorbeeld van een nieuwe vorm van samenwerking in het kader 

van veiligheid. De zichtbaarheid van de politie in de wijken is speerpunt in het integraal 

veiligheidsbeleid. De eerlijkheid gebiedt echter wel te zeggen dat de structurele onderbezetting van de 

politie in het hele land stevig tornt aan de normen van volledige inzetbaarheid in de wijken, zoals dat 

door de toenmalige minister in het beleid geformuleerd werd bij de vorming van de nationale politie. 

Naar aanleiding van opmerkingen over de resultaten van het onderzoek naar het veiligheidsgevoel van 

inwoners kunnen wij de fractie van Jong Uden melden dat eerder besloten is af te zien van deelname 

aan landelijke tevredenheidonderzoeken. Wel hebben vorig jaar gesprekken met gebiedsplatforms en 

een digitale inventarisatie plaats gevonden als voorbereiding op het Integraal Veiligheidsplan. Die 

resultaten zijn vervolgens verwerkt in het IVP dat eind vorig jaar door de gemeenteraad vastgesteld is.  

 

In antwoord op de vraag van de fractie van VVD-Leefbaar Uden wat deelname in de veiligheidsregio 

ons oplevert, willen wij aangeven dat wij intensief samenwerken bij beleidsontwikkeling en uitvoering 

van het taakveld veiligheid in de meest brede zin. Te noemen valt brandweerzorg, rampen- en 

crisisbeheersing, geneeskundige hulpverlening, openbare orde en veiligheid. De Veiligheidsregio 

informeert meer dan in het verleden de raden over de kaders en de bestemming van de budgetten.  

Wij adviseren u zich tijdens de raadsbijeenkomsten daar verder in te verdiepen. De fractie van VVD-

Leefbaar Uden kunnen wij ook meedelen dat criminaliteitscijfers permanent beschikbaar zijn. Wij 

zouden deze cijfers periodiek beschikbaar kunnen stellen en u kunt die desgewenst bespreken met 

politie en brandweer.  

 

Wij zijn het met de fractie van Jong Uden eens over de noodzaak van de vervanging van de 

brandweerkazerne. Zoals bekend heeft het oorspronkelijke plan van de Veiligheidsregio om een lokale 

brandweerkazerne samen met een regionale nevenvestiging te bouwen voor vertraging gezorgd. De 

fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt naar de stand van zaken van de nieuwbouw van de 

brandweerkazerne. De huisvesting van de lokale brandweer is inmiddels aan de Veiligheidsregio 

overgedragen. Het opdrachtgeverschap van de lokale brandweerkazerne is daarmee over gegaan van 

gemeente naar Veiligheidsregio Brabant-Noord. De uitwerking van de plannen, samen met ons 

brandweerteam, is volop gaande. Naar verwachting kan in het voorjaar van 2020 met de bouw 

begonnen worden. 

 

 

 

 



 

3 

 

 

Programma 2. Verkeer en vervoer 

 

Herinrichting Markstraat 

De fractie van Gewoon Uden is van mening dat bij deze herinrichting het gehele ‘8tje’moet worden 

meegenomen. Door de gemeenteraad is alleen budget beschikbaar gesteld voor de herinrichting van 

de Marktstraat. Aanpassing van andere straten in het centrum, kan volgen uit de op te stellen 

centrumvisie. Op basis van deze visie zullen dan vervolgstappen worden gezet. 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden ziet graag dat dit project niet langer dan 3 maanden gaat duren en 

wil toezegging dat de Marktstraat niet nogmaals op de schop moet op basis van de nieuwe 

centrumvisie.  

Het is van belang dat de overlast van dit project zo minimaal mogelijk is. Hiervoor is goede 

samenwerking en communicatie nodig met de aannemer, gemeente, ondernemers en overige 

betrokkenen. De aannemer krijgt de opdracht om in een plan aan te geven hoe hij de uitvoeringsduur 

zo kort mogelijk, en bijkomende hinder voor alle partijen, zo minimaal mogelijk kan houden. Verder is 

de uitvoeringstermijn van de Markstraat sterk afhankelijk van het ontwerp dat gerealiseerd gaat 

worden. In het ontwerp wordt gekeken naar input die van belang is voor de centrumvisie zodat 

herinrichting en visie op elkaar aansluiten. 

De fractie van Jong Uden vraagt of er bij de herinrichting rekening is gehouden met de toenemende 

vraag naar oplaadpunten voor elektrische fietsen. In het ontwerp is hier tot nu toe geen rekening mee 

gehouden. Parallel aan de opgave voor de Marktstraat, kijken we ook naar mogelijkheden voor het 

realiseren van twee grotere fietsparkeerterreinen aan de rand van het centrum. Hierin zullen dan 

voorzieningen voor elektrische fietsen meegenomen worden. Daarnaast is de oplossing voor de 

onduidelijke situatie van het fietspad op de Markt een onderdeel van de herinrichting van de 

Marktstraat. Deze aanpassing valt binnen het budget van de Marktstraat. 

 

Watertappunten 

De fractie van Jong Uden vraagt zich af waarom wij voor 8 watertappunten hebben gekozen, terwijl er 

voor gemeenten met meer dan 30.000 inwoners maximaal 15 watertappunten kosteloos op de 

waterleiding kunnen worden aangesloten. In het coalitieakkoord hebben wij aangegeven te streven 

naar meer watertappunten. Echter de kosten van aanschaf en onderhoud komen wel voor rekening van 

de gemeente als initiatiefnemer. Vanwege financiële prioritering is gekozen voor 8 watertappunten. 

 

Verkeersveiligheid 

In reactie op de vraag van de fractie van UdenPlus over verkeersveiligheid, willen we benadrukken dat 

ook wij dat een zeer belangrijk item achten, zeker gezien het feit dat mensen langer mobiel blijven, 

fietsen inmiddels sneller kunnen rijden en het alsmaar drukker wordt. Mede om die redenen is in Uden 

onlangs een openbaar verkeerseducatieplein aangelegd. Daar kan iedereen verkeerssituaties oefenen, 

zowel met elektrische fietsen als met scootmobielen. Daarnaast geldt in alle woonwijken al een 30 km-

regime.  

 

Openbaar Vervoer 

De verbinding van Uden met de grote steden in onze regio heeft onze voortdurende aandacht. Of een 

lightrail daarbij een reëel alternatief zal worden, wordt nader onderzocht. Daarover zal nog dit jaar een 

(eerste) notitie verschijnen. Lightrail komt met enige regelmaat aan de orde bij de Brabant brede 

discussie over de toekomst van het openbaar vervoer. Over de haalbaarheid en effectiviteit van lightrail 

blijft verschil van inzicht bestaan tussen partijen. De gezette stappen met betrekking tot lobby zijn tot 

dusver niet substantieel.  
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We werken onder andere aan een verbetering van het HOV naar Nijmegen. Zo wordt op dit moment het 

haltepaar aan de Hoevenseweg ingericht voor HOV. Daarnaast rijden er inmiddels twee bussen per uur 

naar Nijmegen en is dat traject na Uden verder verbeterd (bijv. ter hoogte van Landerd).  

 

Ook uitbreiding van de inzet van OV-fietsen (bijv. met commerciële initiatieven als Park&Bike) wordt op 

dit moment nader bekeken, zoals de fractie van Jong Uden – terecht - suggereert.  

 

Bereikbaarheid 

Naar aanleiding van vragen van de fracties van Jong Uden en het CDA met betrekking tot 

bereikbaarheid: de provincie Noord-Brabant is inmiddels gestart met de voorbereidingen voor de 

aanpassing van de N264. De kruisingen worden voorzien van zogenaamde Intelligente Verkeersregel 

Installaties (iVRI’s) en voor de uitwerking van de kruisingen wordt een klankbordgroep samengesteld. 
Op 28 oktober is hiervoor een inloopavond georganiseerd in het gemeentehuis. Behalve op 

doorstroming van verkeer, wordt vooral ook ingezet op verbetering van de kwaliteit van de 

leefbaarheid in de omgeving (geluid, fijnstof). Dit is een intensieve samenwerking tussen de gemeente, 

de provincie en overige stakeholders.  

De budgetten zijn deels opgenomen in het GVVP en zullen deels nog door de raad verstrekt moeten 

worden. 

 

De vrachtwagenheffing die in 2022 wordt ingevoerd voor A-wegen en deels voor onderliggende N-

wegen, wordt vooralsnog niet geheven op de N264. Wel ligt de N264 in het monitoringsgebied. In dat 

gebied wordt in 2021 een 0-meting gedaan en vanaf 2022 wordt er gemonitord. Dan zal blijken of 

sprake is van een toename. Gebruik als sluiproute is voor ons niet wenselijk, zoals ook de fractie van 

Jong Uden stelt in de vraag hierover. 

Over de studie N605 bent u onlangs bijgepraat. Deze studie loopt.  

In reactie op de vraag van de fractie van het CDA kunnen we meedelen dat de lobby A50 stapsgewijs 

vordert. Zo is er een propositie gemaakt met de gemeentes, provincies Noord-Brabant en Gelderland 

en het bedrijfsleven. Overigens wordt de A50 inmiddels ook genoemd in de miljoenennota. De snelweg 

komt dus inmiddels ook in beeld in politiek Den Haag.  

 

De bereikbaarheid van Uden is, zoals u weet, voor ons een belangrijk onderwerp. Hier gaat veel 

aandacht naar toe (N605, N264, A50). Vooralsnog volstaat planmatig het huidige GVVP.  

 

Parkeren 

In de centrumvisie wordt gekeken naar het functioneren van het gehele centrum. De Markt maakt hier 

onderdeel van uit. De bereikbaarheid van Uden per fiets wordt steeds belangrijker, evenals gezondheid 

van de bezoekers. Ook deze punten worden meegenomen in de centrumvisie. Dit naar aanleiding van 

de opmerking van de fractie van Groen Links.  

In antwoord op de vraag van de fractie van D66 over de parkeerproblematiek: we vinden het belangrijk 

dat de bezoekers dicht bij het centrum kunnen parkeren. Aanpassing van de norm biedt daarbij echter 

geen oplossing. Nieuwe initiatieven moeten lege parkeerplekken kunnen invullen. Het toevoegen van 

extra parkeerplaatsen is geen doel op zich. Parkeren wordt pas uitgebreid als dat nodig is.  

 

In reactie op de vraag van de fractie van UdenPlus over parkeren bij het ziekenhuis: Vorig jaar heeft u 

dit onderwerp ook ingebracht. De door u ingediende motie is toen verworpen.  
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Programma 3. Economie 

 

Centrum (visie) 

Met betrekking tot de ontwikkelingen in - en toekomstplannen over ons winkelcentrum, waarbij de 

fracties van UdenPlus en VVD-Leefbaar Uden specifiek aandacht vragen voor bijvoorbeeld de PNEM 

locatie, delen wij u mee dat wij vaak afhankelijk zijn van de initiatiefnemers, te weten de eigenaar en 

de beoogde gebruiker. In het geval van de PNEM locatie is er weliswaar een intentieovereenkomst 

getekend, echter is al lange tijd geen nieuwe informatie aangeleverd door de initiatiefnemers. De 

afspraak is, dat de initiatiefnemer met een plan/ontwerp komt dat de gemeente kan toetsen aan de 

wettelijke eis dat er sprake is van een goede ruimtelijke ordening. Voorts kunnen wij de fractie van 

VVD-Leefbaar Uden mededelen dat de centrumvisie medio 2020 gereed moet zijn. Voor eventuele 

promotionele toekomstplannen over ons winkelcentrum verwijzen wij u door naar de Udense Centrum 

Ondernemers (UCO). 

Wij kunnen de fractie van Jong Uden mededelen dat er niet alleen naar het pand van de bibliotheek 

wordt gekeken op het Mondriaanplein. Het Mondriaanplein is een belangrijke plek in het centrum en 

krijgt daarom in de centrumvisie ook aandacht. Het Mondriaanplein is één van de aanleidingen om nu 

een centrumvisie op te stellen. 

 

De fracties van het CDA en D66 staan stil bij de economische visie op Uden en vragen zich af welke 

plannen op het gebied van economische ontwikkelingen te verwachten zijn. Vorig jaar hebben wij u 

geïnformeerd dat de centrumvisie prioriteit heeft. Bij het opstellen van een economische visie op Uden 

willen wij het bedrijfsleven direct betrekken, de manier waarop is nog niet uitgewerkt. Wel is het al 

onderwerp van gesprek met UOV De Kring. Het Udens georganiseerd bedrijfsleven is ook al bezig met 

het intensiveren van de contacten met het bedrijfsleven uit Landerd met het oog op de herindeling. 

Onlangs heeft er een gesprek plaatsgevonden tussen de Udense/Landerdse portefeuillehouders EZ en 

de Udense/Landerdse ondernemersverenigingen over hun economische visie over de nieuw te vormen 

gemeente Maashorst. Hierin is afgesproken gezamenlijk te zullen optrekken als het gaat om een 

economische visie op de nieuwe gemeente. Voorts kunnen wij u mededelen dat op het gebied van 

bedrijventerreinen we zijn gestart met de ontwikkeling van Hoogveld-Zuid. Met de SBBU werken we aan 

een verbetering van het vestigingsklimaat op de bedrijventerreinen waarbij o.a. camerabewaking een 

belangrijk onderwerp is. Het centrum krijgt veel aandacht. De herinrichting van de Marktstraat staat op 

de planning voor 2020. Centrumpromotie en centrummanagement hebben een nieuwe impuls 

gekregen door samenwerking met de nieuwe ondernemersvereniging UCO en de gemeente financiert 

de sfeerverlichting. De gemeente ondersteunt samen met UOV De Kring startende ondernemers. Verder 

werken we in het 3O platform samen met het onderwijs (Udens College en ROC de Leijgraaf) en het 

bedrijfsleven aan het nader uitwerken van de Hybride Leeromgeving Uden.  

 

Nieuw evenemententerrein 

Met betrekking tot de ontwikkelingen van het nieuwe evenemententerrein in het buitengebied kunnen 

wij de fractie van VVD-Leefbaar Uden mededelen dat er een aantal gesprekken zijn gevoerd met 

verschillende grondeigenaren over de vraag of zij open staan om de mogelijkheden te onderzoeken om 

meerdere evenementen toe te staan. Op dit moment is er vanuit de eigenaars nog geen verzoek 

ingediend. Mocht er een verzoek komen om de mogelijkheden verder te onderzoeken, dan wordt dit 

verder gecommuniceerd richting omgeving en raad. Tegelijkertijd zijn wij ook bezig met het 

onderzoeken van een tweede locatie. Er wordt dus ook naar de mogelijkheid gekeken of het aanwijzen 

van twee terreinen mogelijk is in het buitengebied. Helaas zijn we bij dit proces ook afhankelijk van 

externe factoren die ervoor zorgen dat het proces soms wat langer duurt. Het is belangrijk om 

omwonenden en andere belanghebbenden zorgvuldig mee te nemen in het proces, en om advies te 

vragen. 
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Toiletvoorzieningen supermarkten- en of winkelketens 

De fractie van UdenPlus vraagt aandacht voor ontbrekende toiletvoorzieningen bij supermarkt- en/of 

winkelketens. Het realiseren van toiletvoorzieningen in supermarkten en/of winkelketens is echter niet 

afdwingbaar als het alleen gaat om koffiecorners. Als er sprake is van een drank- en 

horecawetvergunning dan zijn toiletten wel verplicht. Natuurlijk kunnen klanten zelf ook het verzoek 

indienen bij deze winkelketens. Wij zien hierin geen rol voor ons weggelegd. 

 

Programma 4. Onderwijs 

 

Frisse scholen 

De fractie van Jong Uden wil graag weten of wij de ambitie hebben om alle scholen als “fris” te kunnen 
bestempelen. In reactie hierop kunnen wij u mededelen dat een Frisse School een schoolgebouw 

(basis- of voortgezet onderwijs) is met een laag energiegebruik en een gezond binnenmilieu als het 

gaat om luchtkwaliteit, temperatuur, comfort, licht en geluid. Voor alle onderwijs nieuwbouwprojecten 

in onze gemeente geldt Frisse Scholen als een van de uitgangspunten. In geval dat bestaande 

schoolgebouwen niet (volledig) voldoen aan Frisse Scholen, dan ligt de (financiële) 

verantwoordelijkheid om onderhoud en inpandige aanpassingen te doen in een schoolgebouw bij een 

schoolbestuur. Op voordracht van de VNG, PO-raad en VO-raad werken de ministeries van OC&W en 

Economische Zaken en Klimaat momenteel aan nieuwe en/of aanvullende wet- en regelgeving voor 

onderwijshuisvesting met betrekking tot renovatie van schoolgebouwen en klimaatmaatregelen. In zijn 

brief van 17 september 2019 (Prinsjesdag) maakte minister Wiebes kenbaar dat deze nieuwe wetgeving 

in 2021 wordt verwacht. Wij volgen deze ontwikkelingen nauwlettend en zullen uw raad tijdig 

betrekken. 

 

IKC West 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden kunnen wij mededelen dat IKC West zal worden gerealiseerd op de 

locatie van Aventurijn. Deze locatie ligt geografisch precies tussen De Nieuwe Pit en Balans/Oranjerijk 

in. Om die reden komt er bij IKC West geen ontmoetingsplein/MFA. Wel wordt bij het nog te 

ontwikkelen ontwerp van IKC West meegenomen dat het nieuwe gebouw geschikt zal zijn voor het 

organiseren van kleinschalige sociaal-culturele activiteiten voor de omliggende wijk. 

 

Overleg met onderwijsinstellingen c.a. 

In tegenstelling tot de conclusie van de fractie van UdenPlus is er wel degelijk gesproken met de 

zorgsector over opleidingsmogelijkheden en ontwikkeling van werkgelegenheid. Wij onderhouden 

goede contacten met zowel de onderwijsinstellingen als zorgaanbieders in onze gemeente waarbij 

voornoemde thema’s eveneens besproken worden.  

 

Programma 5. Sport, cultuur en recreatie 

 

Sport 

Het nieuwe sport -en beweegbeleid is afgelopen jaar unaniem goedgekeurd door de gemeenteraad. Bij 

de ontwikkeling is een intensief traject met alle betrokken partijen doorlopen, waarbij we samen tot 

een mooi beleid zijn gekomen. Niet voor niets heet het beleid “Winnen doe je met z’n allen”. Het is nu 
belangrijk om goed door te pakken met de uitvoering van dit beleid om tot zichtbare resultaten te 

komen. Zoals de fracties van UdenPlus en Jong Uden vragen, zullen we blijven samenwerken met de 

buurtsportcoaches, en kijken naar mogelijkheden om hen in te zetten voor een bredere doelgroep, 

zoals (kwetsbare) ouderen. Verder is in het beleid opgenomen dat de openbare ruimte een grotere rol 

gaat spelen bij de uitvoering van sport en bewegen. Hierbij valt te denken aan aanpassing, waar nodig, 

van speeltuinen, beweegparken en beweegroutes, met daarbij voorzieningen zoals goede verlichting. 
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Cultuur 

Dat cultuur belangrijk is voor de gemeente Uden blijkt uit vragen en reacties van bijna alle fracties. Er 

wordt in 2020 geen nieuw kunst- en cultuurbeleid ontwikkeld. Met de culturele sector is 

overeengekomen dat vernieuwing van het bestaande beleid niet noodzakelijk is. Wel gaan we een 

uitvoeringsagenda ontwikkelen, en specifieke beleidsmatige uitgangspunten en activiteiten op het 

gebeid van cultuureducatie tegen het licht houden. Hieruit zal een analyse volgen die de basis vormt 

voor (nieuwe) accenten de komende jaren.  

Beiden staan gepland voor 2020, waarbij we onze culturele partners evenals het onderwijs nauw zullen 

betrekken. De positieve ervaringen bij de ontwikkeling van het sport- en beweegbeleid leren dat 

integrale samenwerking tussen deze partijen en de gemeente van grote toegevoegde waarde is.  

 

Cultuurfonds 

Het standpunt van de fractie van D66 over het cultuurfonds wordt zeker door ons gedeeld. In de 

afgelopen jaren zijn er diverse vernieuwende culturele activiteiten georganiseerd in de gemeente, met 

ondersteuning vanuit het cultuurfonds. Maatschappelijke organisaties en partners uit de cultuursector 

omarmen nog steeds dit initiatief. Naast het cultuurfonds ondersteunen wij initiatieven en activiteiten 

met het evenementfonds en subsidie voor niet-professionele instellingen (vrijwilligersorganisaties). Het 

gebruik maken hiervan, blijven we de komende jaren zeker stimuleren.  

 

Museum Krona 

Voor het komende jaar houdt Museum Krona haar financiële armslag. Tijdens de vorige 

programmabegroting (8 november 2018) is door u als gemeenteraad besloten om de geplande 

bezuinigingen van 45.000 euro (in 2019 en 2020) met twee jaar op te schorten. Dit geeft het museum 

de gelegenheid om diverse zaken goed te kunnen organiseren en realiseren, waaronder de afspraak 

dat er in 2020 een groei in bezoekers zichtbaar moet zijn van 10.000 naar 20.000.  

Recent heeft het museum haar cijfers over 2018 gepresenteerd. Het is het museum gelukt om in dat 

jaar, ondanks de verbouwingswerkzaamheden en een sluiting van een aantal maanden, toch nog 

12.000 bezoekers te trekken. Wij onderschrijven dat het museum één van de parels in de gemeente is, 

niet alleen lokaal van waarde, maar ook regionaal en landelijk een verrijking voor het culturele 

landschap. Wij vinden het belangrijk dat het museum goed functioneert, handelt in de lijn met de 

gemaakte afspraken en haar ogen richt op de toekomst. Wij voeren jaarlijks gesprekken met het 

bestuur om zicht te houden op zowel inhoudelijke als financiële ontwikkelingen. Vooralsnog ziet het er 

naar uit dat over kalenderjaar 2019 het aantal bezoekers nog hoger zal liggen, mede vanwege de 

succesvolle verbouwing en de daarmee samenhangende sterkere profilering. Dit is een positief signaal 

dat de gedachte versterkt dat het museum het streefcijfer van 20.000 bezoekers in 2020 haalt, en 

daarmee binnen de huidige subsidie relatie de financiële zekerheid houdt. 

 

Maashorst 

Het natuurgebied De Maashorst is nog steeds in ontwikkeling. Het accent is verschoven van grote 

projecten naar meer beheer. Dit is uitvoerig met u besproken. Zo heeft uw raad onlangs ook het 

nieuwe besturingsmodel vastgesteld. Het Bestuurlijk Regie Team geeft nu de (financiële) kaders aan en 

het Maashorst Team is verantwoordelijk voor de uitvoering. Dat vrijwilligers hierover vragen hebben, 

zoals de fractie van de SP in haar vragen opmerkt, is niet onlogisch. Zoals bij elke verandering duurt 

het natuurlijk even voordat alles voor iedereen helder is. 

De Maashorst Community wordt steeds zorgvuldig bij alle ontwikkelingen betrokken. Dat zorgt ook 

voor extra binding. De komende tijd wordt de nieuwe werkwijze verder doorontwikkeld.  

 

In reactie op de vraag van de fractie van het CDA over de uitvoering van de motie: de veiligheid van 

bezoekers van natuurgebied de Maashorst is erg belangrijk. Na aanname van de motie is inmiddels een 
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eerste analyse gemaakt en zijn er verbetervoorstellen geformuleerd. Enkele quick wins zijn al 

uitgevoerd, zoals de actie ‘honden aan de lijn’. Op korte termijn volgt nog een onafhankelijk advies. Op 
niet al te lange termijn leggen we dit advies graag aan u voor.  

 

Het economisch potentieel van het natuurgebied zal een belangrijk onderdeel zijn van de nieuw te 

ontwikkelen economische visie voor de nieuwe gemeente. 

In reactie op de vraag van de fractie van VVD-Leefbaar Uden: er is op dit moment geen concrete 

aanleiding om te veronderstellen dat Oss de samenwerking voor de Maashorst zal beëindigen. 

Mogelijke financiële consequenties zijn dan ook niet in beeld gebracht.  

 

DTV 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden maakt opmerkingen over de voorwaarden die gesteld zijn en de 

toezeggingen die gedaan zijn, bij het vaststellen van het verhoogde subsidiebudget voor de lokale 

omroep DTV. DTV is er zich van bewust dat een kijk- en luisteronderzoek deel van de voorwaarden is. 

Dit onderzoek wordt dit kwartaal uitgevoerd. In de loop van 2020 krijgt de raad een voorstel over 

subsidie voor daarop volgende jaren. Na de herindeling zal de nieuwe raad van de Maashorstgemeente 

een besluit moeten nemen over de lokale omroep en financiering ervan.  

 

 

Programma 6. Sociaal domein 

 

Jeugdzorg 

In antwoord op de vragen van de fracties van VVD-Leefbaar Uden en de PvdA over vernieuwing, de 

kosten en tekorten in de jeugdzorg delen wij u allereerst mee dat uw raad in april jl. een besluit heeft 

genomen over investeringen op het gebied van Jeugdhulp in Uden. Hiermee willen we de komende 

periode op drie lijnen investeren. Allereerst een beter functionerende inkoopsystematiek voor 

gespecialiseerde jeugdhulp waardoor er minder wachtlijsten ontstaan, we flexibeler kunnen inkopen en 

we meer kunnen sturen op de opdracht van de aanbieders. Ten tweede zijn we per juli jl. gestart met 

een toegang tot jeugdhulp bij de gemeente waardoor we meer grip en regie kunnen uitvoeren op het 

toegangsproces. Ten slotte willen wij een beter aanbod van preventieve jeugdhulp om de druk op 

gespecialiseerde jeugdhulp te verlagen.  

Zoals u weet start de nieuwe manier van inkoop jeugdzorg vanaf 2021. De voorbereidingen hiervoor 

zijn inmiddels in volle gang. Met de nieuwe inkoop wordt onder andere het draaien van pilots (o.a. 

Jeugdzorg op school) mogelijk gemaakt. De toegang tot jeugdhulp vanuit de gemeente is op 1 juli 

2019 gestart. Hiermee hebben we meer dan voorheen zicht op het toegangsproces en ook de 

mogelijkheid om te sturen op de inhoud van de verwijzingen. Met de nieuwe inkoop 2021 zal de 

Toegang ook gaan sturen op de omvang qua uren van de verwijzingen, waardoor we nog meer grip en 

regie krijgen. Om een contract te krijgen moeten de aanbieders voldoen aan een aantal 

kwaliteitscriteria. Voor de nieuwe inkoop vanaf 2021 gelden (aanvullende) kwaliteitscriteria waardoor 

wij er van uit gaan dat de aanbieders die een contract krijgen de juiste kwaliteit bieden. Uiteraard 

vinden er (net als nu) gesprekken plaats met aanbieders over allerlei zaken, waaronder de kwaliteit 

mochten er klachten zijn. Bij de Toegang wordt er tevens ingezet op een zogenoemd ‘evaluatie’ traject. 
Hierbij wordt na start van de Jeugdhulp contact opgenomen met de ouder/verzorger/het kind om na te 

vragen of de ondersteuning goed is opgestart en of men tevreden is over de ondersteuning die 

geboden wordt. Hiermee wordt er meer zicht verkregen op de kwaliteit van de geboden 

dienstverlening. 

Wij denken dat voorgenoemde effecten moeten bijdragen aan een Jeugdstelsel binnen de gemeente 

Uden waarbij onze inwoners de ondersteuning krijgen die nodig is.  

Eveneens willen we waar we ook de grip en regie hebben om te sturen op de benodigde inzet van 

Jeugdhulp en zo ook het Jeugdstelsel betaalbaar te kunnen houden. 
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Op de vraag van de fractie VVD-Leefbaar Uden, hoe wij denken meer grip te krijgen op de kosten en 

hoe wij gaan sturen op kwaliteit, laten wij weten dat door meer in te zetten op het gebruik van 

algemene en/of collectieve voorzieningen, het beroep op individueel maatwerk daalt. De verstrekking 

van individueel maatwerk is, ongeacht de wettelijke basis (Wmo, Jeugdwet e/o P-wet) per definitie een 

open eind regeling waar dus nooit grip op is te krijgen. Bij een open eind regeling weet je immers niet 

van tevoren of de vraag komt, wanneer die komt en hoe groot die vraag is. Het grip krijgen op de 

uitgaven kan daarom alleen door een andere manier van werken, waarbij het accent meer ligt op 

preventie. Voorkomen is inderdaad beter dan genezen. Daarom temeer onderstrepen wij de 

belangrijkheid van de pilot van het Netwerk van Voorzieningen (NVV). Met deze nieuwe manier van 

werken is uiteindelijk de kans aanwezig op beter grip krijgen op de kosten. In vele beschouwingen 

wordt de belangrijkheid van het NVV door diverse partijen onderstreept.  

 

Netwerk van voorzieningen 

De PvdA fractie vraagt of er in het NVV ook een creatief aanbod zit waardoor iedereen mee kan doen? 

Wij kunnen bevestigen dat de visie is geschreven vanuit de inhoud om kwetsbare inwoners te bereiken, 

passende ondersteuning of zorg aan te bieden zodat deze kwetsbare inwoner weer mee kan doen en er 

weer bij hoort. Iedere inwoner is anders en kan een andere vraag hebben, wat vraagt om een creatief 

en gedifferentieerd aanbod. Wij houden de raad van de ontwikkelingen op de hoogte door middel van 

twee voortgangsrapportages en het eindadvies. Na twee jaar nemen wij op basis van de resultaten uit 

het eindadvies een besluit over het al dan niet toepassen van de beproefde methode in andere wijken. 

Onderdeel van dit besluit is het in beeld brengen en verankeren van de financiële consequenties voor 

2022 en verder. 

 

Kunnen de MFA’s nog meer de huiskamers van de wijk worden, is een vraag van de fractie van VVD-

Leefbaar Uden. Er worden diverse projecten uitgevoerd en nog opgestart die ervoor zullen zorgen dat 

de MFA’s nóg meer een huiskamer van de wijk zullen worden. Hiervoor verwijzen wij ook naar het 

Netwerk van Voorzieningen, dat in januari 2020 start met pilots in Melle en de Bogerd. Daarnaast 

ondersteunen we ook de ontwikkeling van OranjeRijk in de Balans, de projecten in Muzerijk en 

stichting Zorg en Welzijn in Odiliapeel. We zijn samen met de afdeling op dit moment diverse 

onderzoeken aan het doen om tot een nieuw accommodatiebeleid te komen in 2020.  

 

Abonnementstarief Wmo  

Door de invoering van het abonnementstarief vanuit de Wmo, hebben we meer werkzaamheden stelt 

de fractie van de PvdA. Op hun vraag naar de huidige stand van zaken en of de werkwijze zo aangepast 

is dat extra inhuur niet meer nodig is, delen we mee dat de verordening hierop nog moet worden 

aangepast. Deze wordt nog ter besluitvorming aan de gemeenteraad voorgelegd. Het 

abonnementstarief op zichzelf heeft geen relatie met de extra inhuur. De extra inhuur heeft te maken 

met het toegenomen aantal aanvragen en nieuwe aanmeldingen, dat wel een gevolg is van de invoering 

van dit abonnementstarief (aanzuigende werking). Er is nog geen zicht op het einde van deze groei, de 

aanvragen hebben zich nog niet gestabiliseerd. 

 

Mantelzorger 

In antwoord op de vraag van de PvdA fractie op welke manier wij de mantelzorger in Uden ontzorgen: 

wij willen inzetten op procesverbetering vanuit de toegang (Wegwijzer) om zo inzicht te verwerven over 

de informele zorg rondom de klant, en dus ook de mantelzorger. We blijven werken en aandacht geven 

aan bijvoorbeeld volledige inzet op respijtzorg; wij als college weten als geen ander dat we onze 

mantelzorgers overeind moeten houden. 
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‘Markt’ van de zorg 

De SP fractie maakt zich veel zorgen over de ‘versnipperde markt’ in de zorg. De fractie stelt zeer vaak 

de vraag of er strenger toegezien kan worden op het nakomen van afspraken en voorkomen van 

onevenredige winsten en topsalarissen, en tegelijkertijd de administratieve lasten verminderen. Geld 

dat aan zorg besteed moet worden, moet ook aan zorg besteed worden, zegt de fractie van Groen 

Links. Als gemeente kunnen wij zelf de marktwerking niet terugdraaien, dat is rijksbeleid. Wij sturen 

wel steeds meer op de vormgeving van algemene en/of collectieve voorzieningen, waaronder ook 

zorgwonen wordt geschaard. Daarmee wordt contractmanagement mogelijk en kunnen we de 

marktwerking in positieve zin aanwenden. De fractie van de SP vraagt zich met het oog op de 

herindeling af in welke mate de bestuurskracht van de nieuwe gemeente hierin een rol kan spelen. Na 

de herindeling zal hierop een integrale aanpak nodig zijn.  

 

De fractie van Groen Links ziet graag dat mensen met een kleine beurs actief begeleid worden en 

ondersteunende maatregelen krijgen. In het door de Raad vastgestelde Armoedebeleid 2018-2021 zijn 

allerhande maatregelen opgenomen die ertoe moeten dienen om mensen met een kleine beurs actief te 

begeleiden richting zelfredzaamheid.  

 

Arbeidsmarktbegeleiding IBN 

De fractie van de PvdA vraagt hoe we de succesvolle arbeidsmarktbegeleiding van IBN continueren. 

Wij kunnen aangeven dat het partnership gemeenten en IBN tot en met 2020 loopt. Een speciale 

projectgroep is aan de slag gegaan met de bestuurlijke opdracht om het partnership te verlengen. 

Gemeente Uden neemt hieraan actief deel om een positieve invulling te geven aan een toekomstig 

partnership. 

 

Laaggeletterdheid 

De fractie van UdenPlus is benieuwd naar de vorderingen die de gemeente heeft gemaakt op het 

gebied van laaggeletterdheid. De aanpak van laaggeletterdheid is de allereerste stap tot de aanpak 

naar een inclusieve maatschappij. Daarmee onderstrepen wij hoe belangrijk wij dit vinden. Het 

onderwerp is samen met de partners breder getrokken naar het verwerven en behouden van 

basisvaardigheden. Op relatief korte termijn verwachten we dat het nieuwe convenant ondertekend kan 

worden en een nieuwe coördinator geworven. Deze zal dan samen met de partners een nieuw plan van 

aanpak opstellen, waarin de onderdelen die nog steeds voortgang vinden vanzelfsprekend een 

passende plek krijgen. 

 

 

Programma 7. Volksgezondheid, milieu en duurzaamheid  

 

AED’s 

In reactie op de suggestie van de fracties van het CDA en UdenPlus stellen wij ons allereerst op het 

standpunt dat er bij gemeenten geen wettelijke taak ligt in de aanschaf of onderhoud van AED’s. Wij 

hebben wel het voornemen uit te zoeken of door de Rijksoverheid richtlijnen worden opgesteld, of dat 

er anderszins landelijke richtlijnen te verwachten zijn hoeveel AED’s nodig zijn in de hele gemeente.  
 

Energietransitie 

De SP fractie stelt enkele vragen over de energietransitie. Begrijpelijk, want dit is een belangrijk thema. 

Om deze reden wordt nu samen met de gemeente Landerd een energiebesparingsplan opgesteld, 

waarin we zullen inventariseren hoe woningeigenaren collectief kunnen worden gefaciliteerd. Dit zal 

leiden tot een offerte voor 2021. Het opzetten van een regionaal energiebedrijf is op dit moment 
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echter (nog) geen onderwerp van gesprek. Dit komt mogelijk later op de agenda als het bod van de 

Regionale Energie Strategie (RES) verder uitgewerkt gaat worden.  

Een mogelijk tweede zonnepark, waaraan de fractie van de SP eveneens refereert, wordt niet 

gerealiseerd op grond van de gemeente. Over de verdere uitwerking op gebied van participatie is op dit 

moment dan ook nog niets bekend. Uiteraard is het wel onze doelstelling om samen te werken met het 

achterliggende bedrijventerrein.  

 

Onze hoge ambities, zoals vastgesteld in het coalitieakkoord (energieneutraal in 2035), worden een 

handje geholpen door de RES. We zullen nog hard aan de slag moeten, zeker omdat onze eigen 

ambities nog hoger zijn. We zijn op dit moment op zoek naar extra capaciteit (mankracht) om te 

zorgen voor de nadere uitwerking en uitvoering. In antwoord op de vragen van de fracties van Jong 

Uden en D66 kunnen we u laten weten dat we u in de volgende raadcyclus (december 2019) een notitie 

hopen voor te leggen over de aanpak (uitwerking van de duurzaamheidsagenda).  

Naar aanleiding van vragen van de fracties van D66, UdenPlus en het CDA gaan we de komende tijd 

meer aandacht besteden (campagne) aan de mogelijkheden voor particulieren om energie te besparen 

en op te wekken. Deze campagne wordt op dit moment voorbereid.  

 

Klimaatadaptatie 

Op de vraag van de fractie van D66 over klimaatadaptatie, kunnen we laten weten dat de 

duurzaamheidsagenda wordt aangevuld met klimaatadaptatie. Er worden op dit moment stresstesten 

uitgevoerd. Analyses van de resultaten moeten nog volgen. Op dit moment is nog geen rekening 

gehouden met maatregelen. Integrale afweging vindt aankomend jaar plaats voor de Klimaatbestendige 

Notitie Openbare Ruimte.  

 

Agrarische sector 

In reactie op de opmerking van de fractie van Groen Links over verduurzaming van de agrarische 

sector: gemeente Uden draagt haar steentje bij aan het verduurzamen van de agrarische sector. Zo 

biedt Agro Proeftuin De Peel ondernemers de kans om te innoveren op het gebied van een duurzame 

voedselproductie. Als ondernemers willen verduurzamen, zoekt gemeente Uden in nauw overleg met 

betrokken ondernemers mee naar mogelijkheden. Een mooi voorbeeld is de natuurinclusieve boerderij 

op Slabroek.  

 

Stikstof 

Initiatiefnemers moeten sinds kort rekenen met een nieuw programma voor stikstofdepositie. De 

eerste ervaringen hiermee laten zien dat de gevolgen voor Uden mee lijken te vallen voor wat betreft 

woningbouw. Daar waar nodig wordt met de initiatiefnemers besproken welke (eventuele) extra 

maatregelen getroffen moeten worden. Voor de agrarische sector ligt dit wat ingewikkelder.  

Vooralsnog is geen effect op de begroting te voorzien. Dit in reactie op de vragen over het effect van 

de stikstofactualiteit van de fracties van de SP en Jong Uden. 

 

Programma 8. Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 

 

Sesterpark 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt naar de startdatum van de bouw van 50 woningen aan het 

Sesterpark. We kunnen aangeven dat voor deze ontwikkeling een nieuw bestemmingsplan wordt 

opgesteld. Dit kan in het vierde kwartaal van 2020 worden vastgelegd en in werking treden. Daarna 

kan dan worden gestart met het bouwrijp maken en kunnen de benodigde omgevingsvergunningen 

worden verleend. Deze planning gaat er vanuit dat er geen bezwaar en beroep wordt ingediend op 

zowel het bestemmingsplan als de omgevingsvergunning(en). Indien dat wel het geval is kan deze 
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planning zomaar met 1 tot 2 jaar verder worden opgeschort. Onderzoek naar eventuele 

belemmeringen door stikstof vindt nog plaats.  

 

Wonen 

Het toevoegen van huurwoningen uit het middeldure huursegment is onderdeel van het 

coalitieakkoord. Eén van de doelen is inderdaad, zoals de fractie van de SP stelt in haar vragen, om de 

doorstroming te bevorderen. Maar het is eveneens bedoeld om tegemoet te komen aan de brede 

behoefte op de woningmarkt. We willen immers graag een divers woningbouwprogramma. De fractie 

van Gewoon Uden stelt dit ook. In antwoord op de vraag van de fractie van VVD-Leefbaar Uden naar de 

stand van zaken rond de bouw van sociale huurwoningen, kunnen we laten weten dat Area keurig op 

weg is om de overeengekomen doelstelling van 300-350 nieuwe huurwoningen in 2025 te behalen. Dit 

jaar zijn er 60 in aanbouw genomen/gerealiseerd. Voor ongeveer 90 woningen is de start van de bouw 

in voorbereiding voor 2020.  

 

Voor de middellange termijn is er voldoende bouwgrond beschikbaar. Met particuliere 

projectontwikkelaars worden afspraken gemaakt welke woningen worden gerealiseerd.  

Actieve grondpolitiek is in specifieke gevallen mogelijk en is één van de gespreksonderwerpen bij de 

verdere uitwerking van de woonvisie, evenals bijvoorbeeld innovatieve woonvormen (zoals opgemerkt 

door de fractie van D66) en woningen voor ouderen. In het ambitiedocument voor de woonvisie wordt 

al ingegaan op laatstgenoemden. We verwachten u overigens op korte termijn te kunnen uitnodigen 

voor een volgende stap in het traject op weg naar een nieuwe woonvisie (in reactie op de vraag van de 

fractie van het CDA).  

Na het vaststellen van de woonvisie volgt het nieuwe woningbouwprogramma. Uit de woonvisie zal 

wellicht blijken welke instrumenten nodig zijn om de doelstellingen te halen.  

 

Prestatieafspraken Area 

Met Area zijn we op weg naar nieuwe prestatieafspraken. Woonaanpassingen WMO is één van de 

gesprekonderwerpen in de aanloop naar deze afspraken. De raadswerkgroep is hierbij betrokken, 

evenals de bewonersraad (zoals de PvdA fractie vraagt).  

 

Locatie Leeuweriksweg 

Er wordt op dit moment hard gewerkt aan de nieuwe centrumvisie. Afhankelijk van de uitkomsten van 

deze visie, zullen we een marktuitvraag voorbereiden voor deze locatie. Ons streven is om dit zo snel 

mogelijk na de vaststelling van de centrumvisie op te pakken, zoals ook de fracties van Gewoon Uden 

en Jong Uden opmerken.  

 

Omgevingswet 

Uden loopt voorop als het gaat over de implementatie van de omgevingswet. We hebben al veel 

ervaring opgedaan, onder andere tijdens de pilot in buurtschap Lankes. Onze medewerkers (vraag van 

de fractie van de PvdA) worden zowel inhoudelijk als communicatief daar goed op voorbereid.  

Dat we koploper zijn (vraag van de fractie van Jong Uden), helpt ons weliswaar bij het tijdig 

implementeren, maar is geen doel op zich. Er moeten immers nog de nodige stappen gezet worden en 

de gemeente wil voortvarend door blijven werken.  

 

Internet buitengebied 

De fracties van de SP, Gewoon Uden, UdenPlus en het CDA vragen naar de stand van zaken met 

betrekking tot de aanleg van internet in het buitengebied. Momenteel loopt er een inschrijfprocedure 

en vinden er gesprekken plaats. In het eerste kwartaal 2020 zullen we de raad door middel van een 

raadsinformatienota op de hoogte stellen van de stand van zaken en het vervolg.   
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Programma 9. Bedrijfsvoering 

 

OZB 

De OZB is gestegen. Dit was noodzakelijk om tot een sluitende begroting te komen.  

Dit is niet gedaan omdat de kosten voor afvalverwerking zijn verlaagd, zoals de fractie van de SP in 

haar Algemene Beschouwingen stelt. De lagere kosten voor afvalverwerking zijn direct doorberekend in 

een verlaging van de heffing voor inwoners.  

De fractie van UdenPlus vraagt zich af waarom wij ons uitsluitend richten op de OZB-verhoging, in 

plaats van bijvoorbeeld heffing van precario- of toeristenbelasting.  

 

Door verhoging van dergelijke, zeer specifieke belastingen wordt echter een beperkte doelgroep 

geconfronteerd met relatief veel extra lasten. Wij kiezen er om die reden voor om de lastenverhoging 

voor de inwoners zo klein mogelijk te houden. Een relatief beperkte OZB-stijging heeft een 

substantieel effect op de begroting. Het presenteren van een niet sluitende begroting is voor het 

college geen optie (dit naar aanleiding van de vraag hierover van de SP fractie). Gezien de herindeling 

met Landerd is een sluitende begroting zelfs wettelijk verplicht. Bovendien is het evenmin gepast ten 

opzichte van Landerd die ook een sluitende begroting heeft gepresenteerd. 

 

We gaan ervan uit dat de VNG, als onze belangenbehartiger, haar best doet om extra middelen te 

genereren vanwege het tekort op jeugd.  

In 2020 gaan we de voorgestelde OZB-stijging voor 2021 opnieuw afwegen in het licht van de 

financiële situatie op dat moment.  

De scheefgroei tussen woningen en niet-woningen, waaraan de fractie van CDA refereert, wordt 

onderzocht in het kader van de samenvoeging met Landerd.  

 

Projecten algemeen 

Wij begrijpen de zorgen van de fracties van o.a. de SP, VVD-Leefbaar Uden en Gewoon Uden over de 

voortgang van grote projecten, zowel in aansturing als financiering, en over het wel/niet doorgaan van 

projecten.  

Projecten worden zo reëel mogelijk weggezet in de tijd, om kostenoverschrijdingen (door 

prijsstijgingen en marktontwikkelingen) zoveel mogelijk te voorkomen. Wij worden vervolgens 

periodiek geïnformeerd over de lopende projecten en via de P&C-cyclus. Met name als projecten langer 

duren dan gepland, bijvoorbeeld door intensieve participatietrajecten, is nauwkeurige inschatting 

lastig. Hierover zullen we nadere afspraken maken, bijvoorbeeld over de kaderstelling bij en inrichting 

van participatie-trajecten. 

Wij zijn ambitieus, en om ambities en plannen te realiseren zijn middelen nodig. Mogelijk meer 

middelen dan waar rekening mee gehouden is. De raad heeft het budgetrecht. Het spreekt voor zich 

dat we u tijdig betrekken bij deze afwegingen.  

In antwoord op de vraag van de CDA fractie over het verlichten van de Petruskerk, kunnen we 

meedelen dat gelden van algemene middelen ook zijn te gebruiken voor dit soort initiatieven.  
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Programma 10. Bestuur en dienstverlening 

 

Herindeling  

Het belangrijkste onderwerp in het aflopende jaar is ongetwijfeld de voorgenomen samenvoeging van 

onze gemeente met Landerd geweest. Deze beoogde samenvoeging zal ook een bijzondere stempel 

drukken op de twee komende jaren. Alle fracties gaan in hun beschouwingen in op de herindeling van 

onze gemeente. Hierover is al veel gesproken en gediscussieerd en op 24 oktober hebben beide raden 

met een grote meerderheid het voorstel bekrachtigd tot het samengaan van de gemeenten Uden en 

Landerd per 1 januari 2022 tot de nieuwe Maashorstgemeente. Dank aan de fractie van Jong Uden voor 

de complimenten aan college en raad. Het voorbereidende proces geeft vertrouwen in de toekomst. 

Met de PvdA fractie delen wij de opvatting dat herindelen niet een doel maar een middel is om te 

komen tot een krachtiger gemeente die de vraagstukken van de toekomst goed aan kan. De fractie van 

VVD-Leefbaar Uden stelt dat we in Uden en Landerd straks even niet meer aan zet zijn. Die 

veronderstelling is niet juist. Want als beide gemeenteraden in maart 2020 besluiten genomen hebben 

naar aanleiding van de tervisielegging, worden de voorstellen weliswaar doorgezonden naar provincie 

en Tweede Kamer, maar ligt het werk zeker niet stil. De komende twee jaar zijn we aan zet om de 

nieuwe gemeente in te richten en nadere visie te bepalen. We hebben het maatschappelijk middenveld 

en inwoners al opgeroepen om samen met colleges en raden daaraan te gaan werken. Daarnaast zal 

veel energie besteed gaan worden aan het vormen van een nieuwe organisatie en het harmoniseren van 

beleid in beide gemeenten. Kortom, de voorbereiding op de nieuwe gemeente gaat nog veel tijd en 

energie vergen.  

De fractie van UdenPlus stelt in de beschouwingen voorstander te zijn ‘van de invoering van een 
Rekenkamer als onafhankelijk orgaan, om kwaliteit en effectiviteit van beleid te monitoren’. In het 
verleden heeft onze gemeente zo’n Rekenkamer gehad, maar de raad heeft in het kader van een 
bezuinigingsoperatie besloten de Rekenkamer in die vorm af te schaffen.  

Verschillende fracties stellen de jeugdgemeenteraad aan de orde. Wij kunnen de fractie van Jong Uden 

gerust stellen: komend jaar kan een jeugdgemeenteraad aan de slag. Eerst hebben wij bij de scholen 

de bereidheid geïnventariseerd om mee te werken en te investeren in het lespakket. De scholen zijn 

enthousiast, maar willen ook tijd nemen om het goed voor te bereiden. In het voorjaar zal een ‘pilot’ 
van start gaan en wanneer die naar tevredenheid verloopt, kan de jeugdgemeenteraad wat ons betreft 

een structureel karakter krijgen. Wij zullen het idee ook voorleggen aan de gemeente Landerd. Bij het 

Maashorstfestival is afgesproken dat we samen de vorming van een jeugdgemeenteraad in de 

Maashorstgemeente voorbereiden.  

 

Inwonerstevredenheid 

De CDA fractie vraagt hoe de inwonerstevredenheid wordt gemeten. Dit doen we op verschillende 

manieren. Enerzijds via de monitor dienstverlening, waarmee, zowel op de website als via de iPad in de 

publiekshal, inwoners kunnen aangeven in hoeverre men tevreden is over onze dienstverlening. 

Daarnaast meten we ook onze telefonische dienstverlening door inwoners te vragen mee te werken aan 

een tevredenheidsonderzoek. We vergelijken hierbij onze scores met andere soortgelijke gemeenten 

via waarstaatjegemeente.nl  Er is voldoende aandacht voor training van medewerkers in een 

dienstverlenende houding. 

Vanuit het sociaal domein wordt de raad met regelmaat gerapporteerd over de tevredenheid van de 

dienstverlening door WMO. Dit komt mede voort uit de zogenoemde klantreizen (procesbeschrijvingen) 

die wij organiseren. 

De fractie van UdenPlus signaleert dat binnen de ambtelijke organisatie grote verschillen zijn in 

taalvaardigheid. Ook binnen de gemeente Uden is er veel aandacht voor het informeren van inwoners 

in begrijpelijke taal. Er worden trainingen gegeven zoals: helder adviseren en helder taalgebruik. 

https://www.waarstaatjegemeente.nl/
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Daarnaast worden standaard brieven en contactformulieren voor onze inwoners regelmatig tegen het 

licht gehouden en waar nodig verbeterd. 

 

Burgerparticipatie  

Onze gemeente loopt voorop bij de burgerparticipatie. De fracties van Gewoon Uden en VVD-Leefbaar 

Uden voorzien burgerparticipatie wel van een kritische kanttekening. De fractie van Gewoon Uden stelt 

dat het goed is dat inwoners bij het begin van een project meepraten en dat er goed naar hen wordt 

geluisterd. Maar tegelijkertijd dat het vrijwel onmogelijk is om aan alle individuele wensen van 

belanghebbende te voldoen. De fractie van VVD-Leefbaar Uden vindt het uitermate belangrijk om aan 

de voorkant van een project heel duidelijk te zijn over de kaders en dus aan 

verwachtingenmanagement te doen. Wij zijn het op zich met deze kanttekeningen wel eens. 

Participatie moet geen proces zijn om aan individuele belangen van inwoners te voldoen, maar een 

proces dat leidt tot gedragen besluiten in een algemeen belang. De raad doet er verstandig aan in het 

voorstadium al de grenzen aan te geven, inhoudelijk en budgettair. Daarmee wordt al vroeg duidelijk 

wie waarover mee kan denken en wat de kaders zijn. Wij willen er ook op wijzen dat iedereen die een 

bijdrage heeft in een proces, dus ook de belanghebbenden, hiervoor gedeelde verantwoordelijkheid 

draagt, ook voor de voortgang. Uiteindelijk blijft het aan de gemeenteraad om besluiten te nemen.  

De fractie van de PvdA stelt Burgerparticipatie d.m.v. de ‘rendementsdriehoek’ aan de orde. Deze visie 
gebruiken wij al bij het betrekken van de inwoners. We kijken altijd naar de inwoner, het 

maatschappelijk belang en de geldende regels en wetten. Op die wijze proberen we steeds tot een 

gedragen oplossing te komen, waarbij rechtszekerheid is gegarandeerd en burgers hun 

gelijkwaardigheid behouden. De fractie van D66 bepleit meer samenwerking te zoeken met inwoners 

bij het oplossen van maatschappelijke vraagstukken. De fractie van Jong Uden vraagt in dit kader om 

experimenten met burgerparticipatie. Verschillende gemeenten zijn op verschillende manieren hiermee 

bezig. Uw raad heeft eerder geëxperimenteerd met zelfwerkzaamheid bij de inrichting van de Gaarden. 

Binnenkort wordt dit project geëvalueerd. De raad kan ervan leren voor een volgend experiment. We 

zijn het met D66 eens dat we altijd moeten denken in mogelijkheden en kansen. Nieuwe 

mogelijkheden zien we zeker bij de vorming van de Maashorstgemeente. Het lijkt ons een goed idee 

dat de raden wensen in gaan brengen bij het vormgeven van de burgerparticipatie in de nieuwe 

gemeente. Velen hebben inbreng geleverd aan een evaluatie van burgerparticipatie. De conclusies 

ervan bespreken wij met de gebiedsplatforms. De aanbevelingen, inclusief toolkit, zijn voor een groot 

deel gereed. 

Ons voorstel zal zijn om ‘quick wins’ nog in de gemeente Uden in te voeren.  
Samen met burgers, wijkraden, gebiedsplatforms, Udenaar de Toekomst en de gemeente Landerd 

willen we burgerparticipatie in de Maashorstgemeente verder uit gaan werken. 

 

Gebiedsplatforms 

De schaal van de gebiedsplatforms is te groot volgens de fracties van de SP en VVD-Leefbaar Uden. Het 

is voor de vertegenwoordigers in zo’n platform ook bijna niet te doen om alle bewoners met hun 
concrete vragen, klachten of wensen te vertegenwoordigen. We moeten weer terug naar een kleinere 

schaal. Wij herkennen deze vraag. De discussie met de gebiedsplatforms is inderdaad al toegezegd. In 

november 2019 wordt een gezamenlijke thema-avond georganiseerd door gebiedsplatforms i.s.m. de 

gemeente (de gebiedscoördinatoren). De Raad zal t.z.t. op de hoogte worden gesteld van de uitkomst 

van deze discussie.  

Vervolgens vraagt de fractie van VVD-Leefbaar Uden zich af of alle Udenaren weten dat zij 

vertegenwoordigd worden in een gebiedsplatform. De gebiedsplatforms kunnen vervolgens namelijk 

een rol spelen in de zelfredzaamheid van de wijk. Dit onderstrepen wij als college. De gemeente (afd. 

Communicatie) is i.s.m. de gebiedsplatforms bezig om de herkenbaarheid en zichtbaarheid van de 

gebiedsplatforms te verbeteren. 
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Wijkbudget 

Een andere vraag is of wij de zienswijze van de fractie van D66 delen over het beschikbaar stellen van 

een wijkbudget aan inwoners voor hun woonomgeving en dat dit de betrokkenheid van inwoners bij 

hun directe leefomgeving aanzienlijk zal vergroten. Wij delen deze zienswijze inderdaad. In de Flatwijk 

is stichting OranjeRijk momenteel een aantal dienstenconcepten aan het ontwikkelen in samenwerking 

en met steun van de gemeente en Area. Hierbij gaan omwonenden en deelnemers van OranjeRijk 

mogelijk ook wijkbeheertaken uitvoeren. De start van deze dienstenconcepten is voorzien begin 2020.  

 

Udenfonds 

Een duidelijk succesvolle en bijzondere vorm van burgerparticipatie is de vorming van het Udenfonds, 

waartoe uw raad vorig jaar heeft besloten. Bijna alle fracties gaan hierop in. Met name in de 

informerende zin naar de stand van zaken en het functioneren van het fonds. Wij kunnen u meedelen 

dat nog voor dit jaar een evaluatie met daarbij horende presentatie toegezegd is. Het Udenfonds heeft 

de griffie gevraagd daarvoor tijd in te plannen. Met de fractie van VVD-Leefbaar Uden zijn wij het eens 

dat het succes zeker bepaald wordt door, zoals die fractie het noemt, de integriteit en het harde 

werken van de kartrekkers. Wij hebben er alle vertrouwen in dat zij ook zullen zorgen voor de 

continuïteit, ervan uitgaande dat de raad van de Maashorstgemeente straks ook een Maashorstfonds in 

gaat stellen. De fractie van het CDA vraagt naar de mogelijkheid om extra middelen beschikbaar te 

stellen voor het Udenfonds. Ongetwijfeld is het de fractie bekend dat de gemeenteraad het budgetrecht 

heeft. In antwoord op de vraag naar mogelijkheden om gelden uit de Algemene reserve aan te wenden 

voor extra initiatieven van het Udenfonds, kunnen wij dus bevestigen dat de inzet van incidentele 

middelen uit de algemene reserve een keuze van de raad kan zijn. Daaruit kunnen ook het Udenfonds 

overstijgende financieringen desgewenst plaats vinden.  

 

Communicatie 

Deze schriftelijke reactie wordt direct ter beschikking gesteld aan de leden van de raad. 

 

Vervolg 

Behandeling van de Programmabegroting 2020 vindt plaats op donderdag 7 november vanaf 15:00 uur 

tijdens de begrotingsraad.  

 

Bijlagen 

Geen. 

 

Uden, 30 oktober 2019 

Burgemeester en wethouders van Uden 

de secretaris de burgemeester 

  

  

  

      

     

drs. D. van Deurzen drs. H.A.G. Hellegers  
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